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Protokół z XLIII Sesji Rady Gminy Zaklików, w dniu 15. 10. 2013 r. 

Ad. 1. 

Przewodnicząca Rady Gminy powitała radnych, sołtysów i zaproszonych gości. Stwierdziła, że na 15 

radnych, w sesji bierze udział 11 radnych. Nieobecni radni to:  J. Małagocki, W. Przywara, M. Mach, K. 

Oszust. Następnie przedstawiła porządek obrad. 

Porządek obrad XLIII Sesji Rady Gminy  Zaklików. 

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie quorum i przyjęcie porządku obrad. 
2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
3. Informacje Przewodniczącej Rady Gminy. 
4. Sprawozdanie Wójta z okresu między sesjami. 
5. Informacja o realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2012/2013, w tym o wynikach 

sprawdzianów i egzaminów zewnętrznych w szkołach placówkach dla, których organem 
prowadzącym jest gmina Zaklików. 

6. Podjęcie uchwał w sprawie: 
a) zmian w uchwale budżetowej Gminy Zaklików na rok 2013;  

b) wystąpienia Gminy Zaklików ze spółki „ABC- Gospodarka Odpadami” Spółka                        

z ograniczona odpowiedzialnością oraz zasad zbycia udziałów;  

c) uchylenia uchwały z dnia 24 września 2013 roku nr XLII/248/2013 w sprawie wyrażenia 

zgody na zaciągnięcie zobowiązań wykraczających poza rok budżetowy 2013; 

d) wyrażenia zgody na zaciągnięcie zobowiązań wykraczających poza rok budżetowy 2013;  

e) ustalenia odpłatności za świadczenia w publicznych przedszkolach prowadzonych przez 
Gminę Zaklików. 

f) Plan odnowy  
7. Zapytania i interpelacje. 
8. Zamknięcie obrad. 
 

 

Przewodnicząca Rady Gminy , E. Czajka zapytała, czy radni lub Wójt maja propozycje co do zmiany 

porządku obrad. 

Radny P. Szwedo zaproponował, by zamienić kolejność punktów 5 i 6. Przewodnicząca Rady Gminy 

zaproponowała, by w pkt 5 „f” umieścić podjęcie uchwały w sprawie zmiany Planu Odnowy 

Miejscowości Zaklików na lata 2010- 2017. 
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Za wnioskiem radnego P. Szwedy głosowało 9 radnych, 1 był przeciw, 1 wstrzymał się od głosu. Za 

wnioskiem Przewodniczącej Rady Gminy radni głosowali jednogłośnie. 

Przyjęty porządek obrad XLIII Sesji Rady Gminy: 

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie quorum i przyjęcie porządku obrad. 
2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
3. Informacje Przewodniczącej Rady Gminy. 
4. Sprawozdanie Wójta z okresu między sesjami. 
5. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmian w uchwale budżetowej Gminy Zaklików na rok 2013;  

b) wystąpienia Gminy Zaklików ze spółki „ABC- Gospodarka Odpadami” Spółka z ograniczona 

odpowiedzialnością oraz zasad zbycia udziałów;  

c) uchylenia uchwały z dnia 24 września 2013 roku nr XLII/248/2013 w sprawie wyrażenia 

zgody na zaciągnięcie zobowiązań wykraczających poza rok budżetowy 2013; 

d) wyrażenia zgody na zaciągnięcie zobowiązań wykraczających poza rok budżetowy 2013;  

e) ustalenia odpłatności za świadczenia w publicznych przedszkolach prowadzonych przez 
Gminę Zaklików. 
f) zmiany Planu Odnowy Miejscowości Zaklików na lata 2010- 2017.  

 
6. Informacja o realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2012/2013, w tym o wynikach 
sprawdzianów i egzaminów zewnętrznych w szkołach placówkach dla, których organem 
prowadzącym jest gmina Zaklików. 
7. Zapytania i interpelacje. 
8. Zamknięcie obrad. 
 

 

Ad.2.  

Protokół  z XLI Sesji Rady Gminy przyjęty został jednogłośnie,  protokół z XLII Sesji Rady Gminy 

przyjęty został 10 glosami za, 1 radny wstrzymał się od głosu. 

Ad.3. 

Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała zebranych o: 

- obecności na uroczystościach upamiętniających 70 rocznice hitlerowskiego mordu               

w Janikach, 
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- uroczystościach upamiętniających 50 rocznicę śmierci Anny Nagórskiej, 

- piśmie Urzędu Skarbowego w Janowie Lubelskim, 

- piśmie KP Policji w Stalowej Woli z prośbą o środki finansowe na rok 2014, 

- powiadomieniu mieszkanki Zaklikowa o sposobie załatwienia skargi, 

- piśmie mieszkanki Zaklikowa w sprawie udostępnienia dokumentów, 

- piśmie Rady Pedagogicznej w Lipie, 

- piśmie do Komisji Oświaty w sprawie zabezpieczenia środków w przyszłorocznym budżecie 

dla nauczyciela. 

  

Ad.4.  

Sprawozdanie Wójta za okres miedzy sesjami zostało dostarczone radnym wraz                         

z materiałami na sesje. Radny A. Grzyb zapytał o place zabaw w Irenie, Goliszowcu                   

i Zaklikowie. Sekretarz Gminy, A. Łosek wyjaśniła, trwa właśnie ich montaż. Radny E. 

Szymanowski poprosił po raz kolejny o zamontowanie wiat przystankowych. Wójt wyjaśnił, 

że referat gospodarki komunalnej ma to zlecone. Radna B. Hołody zapytała o porozumienie   

z Akademią Górniczo – Hutniczą. Wójt wyjaśnił, że AGH prowadzi program „Rok 0”, w którym 

uczestniczyć mają szkoły ponadgimnazjalne, nie wykluczył, że będą mogli w nim też 

uczestniczyć gimnazjaliści. Poinformował, że program w 50% finansowany jest przez 

uczelnię, w 50% przez rodziców, zajęcia prowadza miejscowi nauczyciele według programu 

opracowanego przez AGH, zajęcia kończą się egzaminem.  Radny M. Wróblewski zapytał       

o przejęcie działek od PKP. Wójt wyjaśnił, że od dwóch lat prowadzi negocjacje z PKP i Gmina 

przejmie ulice będące własnością PKP. Radny zapytał, czy Gmina będzie w dalszym ciągu 

prowadzić program usuwania azbestu. Wójt potwierdził, poinformował, że kolejne wnioski 

będą zbierane w przyszłym roku. 

Ad. 5. 
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Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmian w uchwale budżetowej Gminy Zaklików na rok 2013;  - Komisja Budżetu i Finansów 

zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. Radny P. Szwedo podziękował radnemu Rady 

Powiatu za pomoc w uzyskaniu dotacji powiatu do zakupionego dla OSP w Zdziechowicach 

samochodu strażackiego. 

Uchwała podjęta została jednogłośnie; 

b) wystąpienia Gminy Zaklików ze spółki „ABC- Gospodarka Odpadami” Spółka z ograniczona 

odpowiedzialnością oraz zasad zbycia udziałów;  

Wójt wyjaśnił, że zmienił się prezes Spółki, wspólnicy wyrazili zgodę na wystąpienie, Gmina 

nie straci na wystąpieniu, gdyż odzyska swój wkład. 

Uchwała podjęta została jednogłośnie; 

c) uchylenia uchwały z dnia 24 września 2013 roku nr XLII/248/2013 w sprawie wyrażenia 

zgody na zaciągnięcie zobowiązań wykraczających poza rok budżetowy 2013; 

Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, uchwała podjęta 

została jednogłośnie; 

d) wyrażenia zgody na zaciągnięcie zobowiązań wykraczających poza rok budżetowy 2013;  

Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, uchwała podjęta 

została jednogłośnie; 

e) ustalenia odpłatności za świadczenia w publicznych przedszkolach prowadzonych przez 
Gminę Zaklików; Dyrektor GZEAS, O. Gilewicz wyjaśniła radnym na czym polega zmiana w 
uchwale, Komisja Oświaty pozytywnie zaopiniowała projekt, uchwała podjęta została 
jednogłośnie; 
 
f) zmiany Planu Odnowy Miejscowości Zaklików na lata 2010- 2017; Uchwała podjęta została 
jednogłośnie. 
Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła 10 minut przerwy. 

Ad.6. 

Informacja o realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2012/2013, w tym o wynikach 

sprawdzianów i egzaminów zewnętrznych w szkołach placówkach dla, których organem 

prowadzącym jest gmina Zaklików dostarczona została radnym wraz z materiałami na sesję. 

Dyrektor GZEAS, O. Gilewicz przedstawiła pokrótce najważniejsze punkty sprawozdania 

dotyczące wyników egzaminów w poszczególnych szkołach, następnie poprosiła dyrektorów 

placówek o ustosunkowanie się do sprawozdania. 



5 

 

Dyrektor Publicznego Przedszkola w Zaklikowie, J. Wójtowicz podziękowała za wybudowanie 

placu zabaw i doposażenie placówki, poinformowała, że wśród rodziców przeprowadzona została 

ankieta dotycząca oferty przedszkola, wynik ankiety wskazuje na dobrą ocenę, jaką placówce 

wystawiają rodzice. Przewodnicząca Rady Gminy zapytała, jaka jest oferta przedszkola. Pani 

dyrektor przypomniała, że w ramach zajęć prowadzona jest rytmika, język angielski i religia. 

Radny A. Grzyb zapytał, czy będzie wykonana zatoczka na ulicy, koło przedszkola. Wójt 

wyjaśnił, że rozważy taką propozycję przy układaniu przyszłorocznego budżetu. 

Dyrektor ZS w Lipie, M. Trela zwróciła uwagę, że w sprawozdaniu nie znalazły się informacje o 

konkursach, w których brała udział młodzież z kierowanej przez nią placówki. Dyrektor ZSO w 

Zaklikowie, W. Plennikowski stwierdził, że sukcesem szkoły jest niezmniejszająca się liczba 

uczniów, podkreślił, że stan hali sportowej budzi jego obawy, zwrócił uwagę, że w sprawozdaniu 

nie ma informacji na temat pozytywnie zakończonej ewaluacji zewnętrznej oraz współpracy 

międzynarodowej w ramach programu Comenius oraz współpracy ze szkołą z Truskawca na 

Ukrainie. 

Radny M. Wróblewski zapytał, dlaczego w przedszkolu w Lipie nie ma zajęć z rytmiki, pomimo 

przeznaczenia przez Wójta trzech godzin na ten cel. Dyrektor M. Trela poinformowała, że 

wystąpiła do PUP w Stalowej Woli z zapytaniem, czy Urząd nie ma zarejestrowanego 

bezrobotnego posiadającego kwalifikacje. Wyjaśniła, że Pani A. Pyć nie może prowadzić takich 

zajęć, gdyż nie pozwala jej na to plan zajęć. Radny M. Wróblewski przypomniał, że Pani A. Pyć 

prowadziła takie zajęcia do końca roku. Pani dyrektor wyjaśniła, że były to zajęcia opłacane przez 

rodziców. Radny zapytał, czy Pani dyrektor była w Urzędzie Pracy i pytała o pracownika. Pani 

dyrektor wyjaśniła, że nie otrzymała oficjalnej informacji, że ma trzy dodatkowe godziny do 

dyspozycji. Dyrektor GZEAS, O. Gilewicz poinformowała, że wg rozporządzenia do prowadzenia 

zajęć rytmiki nauczyciel musi mieć przygotowanie psychologiczno- pedagogiczne. Dyrektor ZS 

w Lipie poinformowała, że wystąpiła do Ministerstwa Edukacji z pytaniem dotyczącym 

kwalifikacji potrzebnych do prowadzenia zajęć rytmiki. Radna B. Hołody stwierdziła, że cała 

sprawa polega na tym, czy nauczycielka muzyki ze szkoły podstawowej może prowadzić zajęcia 

rytmiki w przedszkolu. Radna M. Drzewi zapytała, czy w szkole w Lipie jest specjalista, który 

może poprowadzić zajęcia muzyczne. 

Radny R. Polański stwierdził, że im bardziej roztrząsamy sprawy związane ze szkołą w Lipie, tym 

mniej wiemy. Poprosił, by organ prowadzący poinformował na najbliższej sesji o sytuacji w 

szkole. Zaapelował do dyrektorów szkół w Lipie i Zaklikowie o normalne traktowanie 
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nauczycieli, którzy byli dyrektorami placówek. Stwierdził, że należy im się szacunek i nie chce, 

by sprawy toczyły się w sądach. Zacytował fragment pisma byłego dyrektora ZS w Lipie, w 

którym opisuje swoją sytuację zawodową. Następnie radny R. Polański zapytał, czy zatwierdzony 

został arkusz organizacyjny szkoły w Lipie. Dyrektor GZEAS, O. Gilewicz poinformowała, że 

arkusz został zatwierdzony, nie zatwierdzono zaś aneksu do arkusza. 

Dyrektor ZS w Lipie stwierdziła, że nie skrzywdziła byłego dyrektora, zaproponowała mu 

godziny w świetlicy do uzupełnienia etatu. Powiedziała, że były dyrektor rozpowiada jak źle jest 

traktowany, wynosi informacje z rad pedagogicznych, pisze do kuratorium, a to, co jest poruszane 

na radach pedagogicznych jest tajne. Zarzuciła mu nielojalność, pomimo zaproponowania mu 

15/18 etatu i obietnicy uzupełnienia do pełnego etatu w świetlicy. Stwierdziła, że nie może dać 

mu godzin geografii na uzupełnienie etatu, gdyż nauczycielka ucząca tego przedmiotu przebywa 

na urlopie macierzyńskim i jest zatrudniony nauczyciel na zastępstwo. Po powrocie z urlopu 

nauczycielka otrzyma godziny, które miała. Przewodnicząca Rady Gminy zapytała, jak się układa 

współpraca w szkole. Pani dyrektor wyjaśniła, że większość nauczycieli normalnie wykonuje 

swoje obowiązki, w placówce nie dzieje się nic dziwnego, problem ma tylko jedna osoba. Radny 

M. Wróblewski przypomniał, że nie uzyskał odpowiedzi, kiedy będą zajęcia rytmiki. Pani 

dyrektor stwierdziła, że jeszcze nie wie. Radny K. Ziemiński podkreślił, że sprawy poruszane 

podczas dyskusji dotyczą kwestii personalnych i nie można przez ten pryzmat oceniać pracy 

dyrektora. Poinformował, że współpracował z Panią dyrektor jako przewodniczący Rady 

Rodziców i współpraca układała się dobrze. Podkreślił, że szkoła miała dobre wyniki, obecnie 

wyniki są jeszcze lepsze.  Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła, że punktem wyjścia do oceny 

placówki oświatowej powinny być wyniki osiągane przez uczniów, zaapelowała by trudne sprawy 

personalne nie miały przełożenia na proces dydaktyczny. Pani dyrektor powiedziała, że nie 

zwolniła nikogo dlatego, że go nie lubi, po prostu jest mało godzin. Radna B. Hołody zabrała głos 

i stwierdziła, że konflikt  między nauczycielami a dyrekcją musza rozwiązać sami zainteresowani. 

Sołtys Lipy, E. Łukasiewicz stwierdziła, że podczas takich sporów najbardziej cierpią dzieci. Za 

poprzedniego dyrektora nie było idealnie, nie jest też obecnie. Nie wolno pozwolić, by takie 

rozgrywki miały wpływ na poziom nauczania. 

Radny R. Polański powiedział, że początkiem konfliktu jest niż demograficzny, kadra stoi przed 

problemem zwolnień. Zaapelował, by edukacja dzieci była ważniejsza niż kawałek drogi, czy 

rury, a strata pracy jest dla całej rodziny tragedią. 
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Radny P. Szwedo zapytał, czy na boisku wielofunkcyjnym w Zdziechowicach jest możliwość gry 

w tenisa. Radna B. Hołody zapytała, czy dzieci dojeżdżające PKS do szkoły mają zapewnionego 

opiekuna. Dyrektor GZEAS wyjaśniła, że nie ma obowiązku zapewnienia dzieciom opieki           

w przejazdach wykonywanych w ramach linii regularnych.  

Przewodnicząca Rady Gminy poprosiła o przybliżenie problemów ZSO w Zaklikowie. Dyrektor 

W. Plennikowski przedstawił problemy placówki. Wskazał na coraz częstsze zjawisko eurosierot. 

Poinformował, że szkoła prowadzi różnego rodzaju programy profilaktyczne i stara się na bieżąco 

diagnozować problemy i przeciwdziałać im.  

Radny M. Wróblewski zwrócił się do Wójta z wnioskiem o zaplanowanie środków na remont 

schodów do szkoły. Radna M. Drzewi zapytała, dlaczego ZS w Lipie nie dostarczyła specyfikacji 

do przetargu na artykuły żywnościowe. Dyrektor ZS w Lipie wyjaśniła, że nie dostarczyła 

specyfikacji, gdyż GZEAS nie ma delegacji do przeprowadzenie przetargu. Radny P. Szwedo 

zapytał, co dzieje się z halą sportową. Dyrektor wyjaśnił, że wykonawca otrzymał przesądowe 

wezwanie do usunięcia usterek. Radny R. Polański zaapelował, by sprawa hali rozwiązana 

została, dopóki obiekt jest na gwarancji. Następnie zawnioskował o zamknięcie dyskusji. 

Ad.7. 

Radna B. Stryjecka zwróciła się do radnego Rady Powiatu, L. Ziółkowskiego z prośbą                

o interwencję w sprawie wykoszenia poboczy dróg powiatowych. Radny Rady Powiatu 

poinformował, że podczas objazdu dróg powiatowych osobiście wskazywał odcinki dróg       

do wykoszenia i apelował o jak najszybszą interwencję. Radny M. Wróblewski przypomniał, 

że pobocza w Lipie miały być koszone najpóźniej we wrześniu, do tej pory nie zostało            

to wykonane. Wójt wyjaśnił, że referat gospodarki komunalnej ma opóźnienia, gdyż robi 

nawierzchnie z kostki. Radny R. Polański zwrócił uwagę na konieczność zabezpieczenia 

zdewastowanych konstrukcji nad zalewem. Radny M. Wróblewski zasygnalizował, że na 

przystanku na ul. Janowskiej w Lipie nie ma rozkładu jazdy i nie zatrzymują się autobusy. 

Radny R. Polański zapytał, czy proboszcz zwracał się do Wójta w sprawie przejęcia 

cmentarza. Odnośnie koszenia poboczy, Wójt zapowiedział, że zastanowi się, czy nie wynająć 

firmy. Radna B. Stryjecka poprosiła, by rozważyć możliwość zatrudnienia grupy bezrobotnych 

na roboty interwencyjne. Radny R. Polański stwierdził, że referat gospodarki komunalnej nie 

powinien robić nawierzchni dróg, a zająć się obsługą wodociągu i kanalizacji. Radny A. Grzyb 
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powiedział, że trzeba zrobić porządki przed dniem Wszystkich Świętych. Przewodnicząca 

Rady Gminy zapytała, gdzie będzie można parkować we Wszystkich Świętych i czy w związku 

z remontem drogi wojewódzkiej nie będzie utrudnień w ruchu. Wójt zapowiedział, że będzie 

można parkować na placu targowym. Radny J. Gajowiak zwrócił się w imieniu 

niepełnosprawnego mieszkańca Zdziechowic Pierwszych, o płytki chodnikowe na 

utwardzenie wjazdu. Radny P. Szwedo zapytał, czy będzie robiony wodociąg w stronę Radnej 

Góry. Wójt odpowiedział, że zaplanuje w projekcie budżetu odcinek wodociągu.  Sołtys 

Zdziechowic Drugich, A. Czajka zapytał, czy będzie spotkanie z firmą SKANSKA w sprawie 

zjazdów z posesji oraz innych uciążliwościach sygnalizowanych przez mieszkańców, zwrócił 

uwagę na awarię wodociągu pod Węglinem, spowodowanego przez roboty drogowe. Radny 

M. Wróblewski zaapelował o oświetlenie jednego ze skrzyżowań w Lipie. Sołtys Antoniówki, 

S. Motyka zwrócił uwagę na konieczność remontu drogi do Rybakówki. Radny Rady Powiatu, 

L. Ziółkowski zaapelował o wykonanie projektu zagospodarowania zieleni dla Zaklikowa. 

Wójt odpowiedział, że nosi się z zamiarem rozpisania konkursu architektonicznego na 

zagospodarowanie centrum Zaklikowa i okolic zalewu. Sołtys Zaklikowa, J. Żelazny poprosił    

o utwardzenie placu targowego przy ul. Rozwadowskiej. 

Ad.8. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodnicząca Rady Gminy zamknęła obrady XLIII Sesji 

Rady Gminy Zaklików. 

 

Protokolant        Przewodnicząca Rady Gminy 

         Ewa Czajka 


